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Zápis z Konference  

Šachového svazu České republiky z. s. 
 

konané dne 5. 3. 2022 v Hotelu Labe v Pardubicích 

 

Přítomni: - dle prezenční listiny (bez titulů) 

 

Delegáti s hlasem rozhodujícím: 51/53 – 96,22 %: 

Pražský šachový svaz (5/5): Hruška, Kovář, Čmiko, Řehák, Drahotský 

Středočeský šachový svaz (4/5): Skála, Pospíšil, Havlík, Mrázek 

Jihočeský šachový svaz (3/3): Sýkora, Bernáth, Bernáth 

Šachový svaz Plzeňského kraje (3/3): Kopřiva, Kříž, Vačíček 

Krajský šachový svaz Karlovy Vary (3/3): Kůsová, Radics, Hajšman L. 

Ústecký krajský šachový svaz (3/3): Chaloupka, Chrz, Hadraba 

Šachový svaz Libereckého kraje (3/3): Průdek, Šic, Zikuda 

Královéhradecký krajský šachový svaz (3/3): Šmíd, Urban, Kůtek 

Pardubický krajský šachový svaz (3/3): Kosek, Janeček, Šilar 

Krajský šachový svaz Vysočina (3/3): Kořínková, Šimečková, Fiala 
Jihomoravský šachový svaz (4/4): Slavík, Hurta, Šťastná, Majetič 

Šachový svaz Zlínského kraje (3/3): Bosák, Svoboda, Bednařík 

Šachový svaz Olomouckého kraje (3/3): Hampl, Musil, Gnida 

Moravskoslezský krajský šachový svaz (5/5): Záruba, Kála, Kopec, Fabík, Novák 

Sdružení korespondenčního šachu v ČR (2/2): Židů, Nývlt 

Sdružení šachových problémistů ČR (1/2): Krejnický 

 

Delegáti s hlasem poradním a hosté:  

Novotný, Petr, Malec, Konopka, Sikora, Sunek, Štross, Kniezková, Souralová, Záruba, Pisk, 

Mazuch, Laušman, R. Petružálek, J. Petružálek 

 

1. ZAHÁJENÍ 
Konferenci ŠSČR zahájil v 10:05 předseda ŠSČR Martin Petr, který uvítal přítomné delegáty a 

hosty. 

 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU KONFERENCE ŠSČR 
K navrženému programu nebyly žádné připomínky. Program byl následně vizuální většinou 

schválen. 

 

 

3. SCHVÁLENÍ JEDNACÍHO ŘÁDU KONFERENCE ŠSČR 

Předložený Jednací řád Konference ŠSČR byl bez připomínek schválen. 

 

 

4. VOLBA PRACOVNÍHO PŘEDSEDNICTVA 
Konference zvolila pracovní předsednictvo v tomto složení: Martin Petr, Viktor Novotný, Rostislav 

Svoboda, Michal Konopka, Evžen Pospíšil.  
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Pracovní předsednictvo zvolilo předsedajícím konference Martina Petra.  

 

5. VOLBA MANDÁTOVÉ KOMISE 
Konference zvolila mandátovou komisi v tomto složení: Jiří Krejnický, Jaroslav Šmíd, Ladislav 

Záruba. 

 

 

6. VOLBA NÁVRHOVÉ KOMISE 
Konference zvolila návrhovou komisi v tomto složení: Miroslav Hurta, Jan Malec, František Štross. 

 

7. SCHVÁLENÍ VOLEBNÍHO ŘÁDU, VOLBA VOLEBNÍ KOMISE 
Volební komisi konference schválila v tomto složení: Ladislav Sýkora, Jan Hruška a Jan Židů. 

Předložený Volební řád Konference ŠSČR 2022 byl následně schválen. 

 

Jan Židů navrhl pro příště ve Volebním řádu upravit v odstavci 6 první větu takto: Rozhoduje se 

tajnou volbou v jednom, případně ve více kolech. A druhou větu tohoto odstavce vymazat. Pokud by 

totiž kandidovali dva kandidáti a oba získali stejný počet hlasů, nemůže být volba pouze 

jednokolová. 

 

Člen Volební komise L. Sýkora následně stanovil uzávěrku na předání kandidátů do VV ŠSČR a do 

RK ŠSČR na 12:00. 

 

8. ZPRÁVA O ČINNOSTI VV ŠSČR ZA ROK 2021, VYSTOUPENÍ 

PŘEDSEDY VV ŠSČR  
Zpráva o činnosti VV ŠSČR za rok 2021 byla jako podkladový materiál zveřejněna na webu ŠSČR. 

M. Petr zmínil, že dvě věci ve zprávě předsedy již neplatí (covidová omezení a plán šachové 

olympiády v Moskvě), což ukazuje na to, v jak turbulentní a rychle měnící se době žijeme. I přes 

všechny vnější problémy však ŠSČR stále zůstává stabilní a silnou organizací, a to jak personálně, 

tak finančně. 

 

M. Petr po svém projevu informoval o zavedení nové tradice, a sice pravidelné udělování ocenění 

pro funkcionáře za práci, kterou pro šachy dělají, a která je často nedoceněná. Ocenění 

z přítomných delegátů obdrželi ti, kteří v roce 2021 nebo na začátku roku 2022 oslavili životní 

jubileum: František Zikuda, Jiří Novák, Pavel Chrz a Jaromír Skála. 

 

Na závěr svého vystoupení poprosil M. Petr o vzpomínku a minutu ticha za všechny hráče a 

funkcionáře, kteří nás v poslední době opustili. Vzhledem ke covidové pandemii jich bohužel 

nebylo málo. 

 

Následně dostal slovo předseda KPT a delegát FIDE a ECU Petr Pisk. Poukázal na to, že si málo 

vážíme toho, co máme a málo si děkujeme, přestože náš svaz patří ve srovnání se světem mezi ty 

nejlepší. Vzhledem ke svým zahraničním funkcím má možnost srovnání a u nás je skutečně úroveň 

práce velmi vysoká. Dále okomentoval svou zprávu Komise pro talenty, kde vyzdvihl obrovský 

talent Václava Fiňka srovnatelný s Davidem Navarou, dále snahu vychovat z člena KPT Lukáše 

Vlasáka špičkového trenéra a velký přínos Sergeje Movsesjana. Cílem KPT je vychovávat 

reprezentanty, tzn. hráče 2600+ a hráčky 2400+. KPT se snaží o profesionální přístup, protože 

konkurence ve světě je obrovská. Velkým přínosem u nás je Prague International Chess Festival 

pořádaný Petrem Boleslavem a turnaje pořádané AVE-Kontaktem. V současné době se KPT snaží 
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navázat další přínosnou spolupráci s okolními zeměmi. Ocenil postup Gymnázia Petra Bezruče 

z Frýdku-Místku do finále MS škol v Dubaji na konci listopadu 2021. 

 

Poté dostala slovo Lenka Kůsová, která je hlavní koordinátorkou projektu Ženský šach 2022. 

Seznámila delegáty s plány tohoto projektu, jehož cílem je vytvořit dívkám takové podmínky, aby 

je šachy bavily, a aby měly chuť na sobě pracovat a zlepšovat se. Dalším záměrem projektu je 

nastartovat dlouhodobý nárůst počtu šachistek, pracovat na zvýšení výkonnosti ve všech dívčích 

kategoriích až po ženskou reprezentaci a navýšit počty trenérek, rozhodčích a organizačních 

pracovnic. 

 

Na závěr tohoto bodu si vzal slovo předseda Trenérské komise Evžen Pospíšil. Konstatoval, že to, 

jak budou naši hráči úspěšní, záleží především na kvalitě trenérů. A stejně jako hráči, tak i trenéři, 

kteří se chtějí posouvat dál, na sobě musí neustále pracovat. Všechno se vyvíjí a je nutné se tomu 

přizpůsobit. Kdo to nedokáže, ten ve svém vývoji ustrne. Následně E. Pospíšil představil tabulku se 

statistikami trenérů v jednotlivých krajích. V současné době máme 835 trenérů (nejvíce jich je 

v Moravskoslezském kraji), ale nedokážeme bohužel zjistit, kolik z nich opravdu aktivně trénuje. E. 

Pospíšil vyzval KŠS, aby se pokusili v svém kraji udělat průzkum, kolik trenérů je opravdu 

aktivních. Tato informace nám může do budoucna pomoct. Dále zmínil důležitost trenérské třídy T3 

a požádal kraje o častější školení této trenérské kvalifikace. Každému kraji nabídl pro toto školení 

jednoho kompletně zaplaceného trenéra a vyzval všechny kraje ke vzájemné spolupráci s TK ŠSČR. 

Na závěr svého příspěvku informoval o chystané přednášce s kvalitním zahraničním trenérem 

během Pražského šachového festivalu a o projektu Šachová akademie určeného pro širokou 

šachovou veřejnost. 

 

9. ZPRÁVA O ČERPÁNÍ ROZPOČTU ZA ROK 2021 
Čerpání rozpočtu ŠSČR za rok 2021 včetně komentáře a všech příloh bylo zveřejněno na webu 

ŠSČR. Zprávu okomentoval hospodář Rostislav Svoboda. 

Rozpočet pro rok 2021 byl schválen 27. 2. 2021 na on-line svazové konferenci s navrženou ztrátou 

2,000.000 Kč.  

Celý hospodářský rok byl ovlivněn epidemickou situací u nás i ve světě, což mělo významný vliv 

na průběh a konání naplánovaných sportovních akcí a turnajů, pořádání náhradních akcí atd. 

Nejvíce se to projevilo v soutěžích mládeže, kde se většina mezinárodních akcí opět neuskutečnila. 

Podobně jako v roce 2020 proběhlo jen MEU pořádané v ČR. Zde svaz nabídl účast všem 

medailistům z MČR mládeže a pro tento účel byla výdajová strana rozpočtu akce navýšena.  

V průběhu roku byly VV v reakci na průběžné změny kalendáře prováděny výrazné aktualizace 

výdajových položek rozpočtu. Jejich výčet je součástí dokumentu hospodaření svazu v roce 2021. 

Konečným výsledkem hospodaření v roce 2021 je přebytek ve výši 689.790 Kč. I přes 

coronavirovou pandemii je evidentní, že hlavní důvod kladného zůstatku hospodaření se dají najít 

na straně příjmů. Konferenci byl předkládán návrh rozpočtu, který vycházel z NSA avizovaného 

krácení dotací na 90 % roku 2020. Až po konferenci nakonec padlo rozhodnutí, že nebude uplatněn 

chystaný nový klíče dělení mezi svazy, ale všechny sportovní svazy obdrží 105 % dotací roku 2020, 

což znamenalo pro ŠSČR navýšení příjmů v kapitole dotací o cca 2,25 mil. Kč.  

Na straně výdajů byla většina rozpočtových kapitol naplněna dle plánu. S jedinou výjimkou, kterou 

byli neuskutečněné výdaje na mládežnické MS a ME, kde se tím pádem nečerpalo 620 tis. Kč.  

Celková pasiva jsou 18.586.016,66 Kč, z čehož závazky svazu za dodavateli byly 520.899,23 Kč. 

Největším závazkem za dodavateli byla faktura FIDE – 300.159,64 Kč. Veškeré závazky byly 
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uhrazeny do konce ledna 2022. Ostatní závazky činily 458.921 Kč. Drtivá část ostatních závazků 

vyplývá z pracovněprávních vztahů. I ty byly všechny uhrazeny do konce ledna. 

Pohledávky svazu k 31. 12. 2021 byly celkem 28.874,56 Kč, po splatnosti 22.359 Kč a jednalo se o 

závazky vůči oddílům z podzimní fakturace. 

Celková rezerva svazu je na počátku roku 2021 cca 15,91 mil. Kč. V rezervním fondu svazu je 

2.146.976 Kč. 

 

10. ZPRÁVA REVIZNÍ KOMISE 
Zprávu Revizní komise okomentoval předseda RK Bohumír Sunek. Hlavním úkolem RK je 

kontrola hospodaření. Ocenil možnost nahlédnout přes online program přímo do svazového 

účetnictví. KŠS vyzval k pravidelné aktualizaci údajů a listin ve Veřejném rejstříku. Je to povinnost 

ze zákona a důležité to je i z hlediska dotací. Mnoho KŠS stále nemá rejstřík v pořádku. Ve zprávě 

RK je zpracovaná tabulka s nedostatky jednotlivých KŠS. Za RK doporučil Konferenci schválit 

činnost VV, čerpání rozpočtu za rok 2021 i předložený návrh rozpočtu na rok 2022. 

   

11. ZPRÁVA MANDÁTOVÉ KOMISE, DISKUZE K PŘEDLOŽENÝM 

ZPRÁVÁM (ad 8 – 10), SCHVALOVÁNÍ 
Zprávu mandátové komise přednesl Jiří Krejnický: z 53 delegátů s hlasem rozhodujícím přítomno 

51 (96,22 %) – konstatoval, že konference je usnášeníschopná a při hlasování je pro schválení 

prostou většinou zapotřebí 26 hlasů. 

 

Diskuze: 

 

J. Hruška – dotázal se na povinnost registraci KŠS v rejstříku sportu, když nečerpají dotace. 

 

B. Sunek – povinnost to není, ale pokud tam KŠS budou, nic se nestane. V některých případech při 

jednání s úřady to může být užitečné. 

 

J. Šmíd – zmínil, že nově ještě existuje Evidence skutečných majitelů, kde musí být všechny spolky 

uvedeny. 

 

M. Petr – ŠSČR na toto téma intenzivně komunikoval s NSA a ČUS, protože je nelogické, aby zde 

spolky byly evidovány, když nemají žádného skutečného majitele. Zákon to však přesto bohužel 

vyžaduje. Pro všechny spolky má nicméně dojít k automatickému průpisu z Veřejného rejstříku. 

 

B. Sunek – propsání je ze zákona, oficiálně to propisuje soud. U všech KŠS byly vlastníci 

(statutární zástupci) automaticky propsáni. Uvedení v Evidenci skutečných majitelů vyžadují např. 

banky při uzavírání smluv. 

 

P. Záruba – doplnil, že o přepis je nutné soud požádat přes konkrétní formulář k tomu určený. 

Zkritizoval bobtnající státní administrativu a byrokracii. 

 

M. Petr – vyjádřil souhlas s názorem na bobtnající státní administrativu. Je to velký problém pro 

malé spolky, které nemají kapacitu všechny tyto povinnosti plnit.  

 

P. Chrz – některé krajské úřady žádají i tzv. úplný výpis skutečných majitelů, který nelze získat 

jednoduše na Czech POINTu. Tento výpis vydává soud a má ze zákona povinnost vydat ho do 30 

dnů, což může být problém. 
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J. Šmíd – přes datovou schránku se dá výpis skutečných majitelů získat hned. 

 

L. Sýkora – ve Veřejném rejstříku je také nešťastné, pokud volební konference zvolí ty samé 

statutáry, kteří jsou již v rejstříku uvedeni z minulých voleb, je potřeba je stejně odvolat a znovu 

nechat zapsat. Pokud se to takto neudělá, mohou se např. vyskytnout spory ohledně neoprávněně 

podepisovaných smluv apod. Vzhledem k mnoha povinnostem spolků vůči státní správě by bylo 

vhodné, aby ŠSČR uspořádal na toto téma nějaké školení. 

 

B. Sunek – reagoval na poznámku L. Sýkory. Krajská konference může nechat schválit usnesení, 

kterým potvrdí, že daní statutáři jednali celou dobu za příslušný KŠS oprávněně. 

 

Schvalování: 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schválila Zprávu o činnosti VV ŠSČR za rok 

2021.“ – 47 pro, 0 proti, 0 se zdržel – návrh byl schválen. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schválila Zprávu o čerpání rozpočtu za rok 

2021.“ – 43 pro, 0 proti, 0 se zdržel – návrh byl schválen. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR vzala na vědomí Zprávu RK ŠSČR za rok 2021.“ 

– 49 pro, 0 proti, 0 se zdržel – návrh byl schválen. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR ukládá VV ŠSČR vytvořit samostatnou 

přehlednou tabulku zadaných úkolů se všemi náležitostmi ke snadné orientaci o úkolech a jejich 

plnění.“ – 50 pro, 0 proti, 0 se zdrželi – návrh byl schválen. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR ukládá pobočným spolkům doplnit do veřejného 

spolkového rejstříku platné statutární zástupce dle zákona.“ – 43 pro, 2 proti, 4 se zdrželi – návrh 

byl schválen. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR ukládá Pobočným spolkům doplnit do sbírky 

listin všechny chybějící účetní závěrky a listiny a tuto Sbírku listin průběžně doplňovat dle zákona a 

nařízení.“ – 47 pro, 0 proti, 4 se zdrželi – návrh byl schválen. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR ukládá VV ŠSČR při hodnocení činnosti VV 

pobočných spolků zohlednit plnění schválených úkolů ohledně aktualizace Veřejného rejstříku a 

Sbírky listin.“ – 45 pro, 1 proti, 3 se zdrželi – návrh byl schválen. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR ukládá všem organizačním pracovníkům 

kolektivních členů ŠSČR v souvislosti s rejstříkem sportovních organizací, sportovců, trenérů a 

sportovních zařízení, každoročně zkontrolovat a aktualizovat všechny potřebné údaje do tohoto 

rejstříku.“ – 40 pro, 1 proti, 7 se zdrželi – návrh byl schválen. 

 

 

12. DOPLŇUJÍCÍ VOLBY 
Po volební Konferenci ŠSČR v roce 2020 se v průběhu let 2020 a 2021 uvolnila jedna pozice člena 

VV ŠSČR a jedna pozice člena RK ŠSČR. Jako člen VV ŠSČR byl Výkonným výborem ŠSČR 
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kooptován Jan Sikora a jako člen RK ŠSČR Jiří Kopta. Jejich kooptaci je nutné potvrdit touto 

Konferencí, případně zvolit jiné členy. 

 

 
Člen Volební komise L. Sýkora informoval a procesu hlasování a vyzval přítomné delegáty 

k vyzvednutí hlasovacích lístků a hlasování. 

 

Po sečtení hlasů konstatoval L. Sýkora, že ve volbě do VV ŠSČR bylo odevzdáno 48 platných hlasů 

a 3 neplatné. Potvrzeným členem VV ŠSČR se stal Jan Sikora ziskem 48 hlasů z 51 (94,1 %). 

 

Ve volbě do RK ŠSČR bylo odevzdáno 48 platných hlasů a 3 neplatné. Potvrzeným členem RK 

ŠSČR se stal Jiří Kopta ziskem 48 hlasů z 51 (94,1 %). 

 

13. ZMĚNA LEGISLATIVY ŠSČR 
Předkládaný návrh na změnu Ekonomické směrnice byl jako podkladový materiál zveřejněn na 

webu ŠSČR. Hospodář R. Svoboda odůvodnil navrhované změny týkající se úhrady cestovného a 

stravného. Je nutné, aby svazové řády byly v souladu s obecnými legislativními předpisy. 

 

Z diskuze vyplynul další návrh na úpravu ES, a sice navýšení kilometrovného v příloze 1 článku 3. 

odst. 3.1. písmeno a) na 5 Kč/km. Dalším návrhem bylo navýšení na 4,50 Kč/km. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schvaluje změny ES přílohy 1 článku 3. odst. 

3.1. a) při cestě jedné či dvou osob se uhradí kilometrovné ve výši 5 Kč/km.“– 14 pro – návrh nebyl 

schválen. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schvaluje změny ES přílohy 1 článku 3. odst. 

3.1. a) při cestě jedné či dvou osob se uhradí kilometrovné ve výši 4,50 Kč/km.“ – 29 pro, 6 proti, 

11 se zdrželi – návrh byl schválen. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schvaluje změny ES v navrženém znění.“ - 47 

pro, 1 proti, 2 se zdrželi. 

 

M. Hurta za KM mládeže navrhl navýšit částky v příloze 1 článku 2. odst. 2.7. tabulce 2) ES takto: 

1.500 Kč (Extraliga dorostu), 700 Kč (1. liga mládeže) a 500 Kč (Krajské přebory mládeže). 

 

Vyšší vklad ze startovného by se použil na podporu pořadatelů těchto akcí. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schvaluje Změny přílohy 1 článku 2. odst. 2.7. 

Ekonomické směrnice takto: částky v tabulce 2) se navyšují na 1.500 Kč (Extraliga dorostu), 700 

Kč (1. liga mládeže) a 500 Kč (Krajské přebory mládeže).“ – 35 pro, 1 proti, 11 se zdrželi – návrh 

byl schválen. 

 

Následovala hodinová přestávka na oběd. 

 

14. ROZPOČET ŠSČR NA ROK 2022 
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Návrh rozpočtu ŠSČR na rok 2022 včetně komentáře byl zveřejněn na webu ŠSČR. Zprávu 

okomentoval hospodář Rostislav Svoboda. 

 

Příprava rozpočtu pro rok 2022 byla provázena ještě mnohem většími otazníky, než tomu bylo 

v loňském roce. Relativně stabilní předchozí období skončilo v loňském roce. Už pro rok 2021 byla 

příprava rozpočtu provázena s mnoha nejasnostmi. Národní sportovní agentura nahradila 

Ministerstvo školství v roli strůjce dotační politiky ve sportu. A také přišla s návrhem nových 

pravidel. Dle nich hrozil Šachovému svazu propad dotací na 90 % předchozího roku. To se nakonec 

nestalo, protože až zásah premiéra připravovaná pravidla zrušil a jednotně všechny svazy obdržely 

105 % prostředků roku 2020. 

 

Pro letošní rok jsme v ještě komplikovanější situaci. Dotační programy ještě nebyly ani vypsány. 

NSA čeká s jejich vyhlášením až na přijetí nového rozpočtu. V návrhu státního rozpočtu je pro 

NSA navržena částka 4,6 mld. Kč, což je o 22 % méně než v loňském roce. O případné navýšení se 

nyní jedná ve výborech sněmovny.  

 

Po poměrně obsáhlé diskusi rozhodl VV, že se bude připravovat rozpočet s očekávanými příjmy 

z NSA na úrovni 90 %. To se nyní jeví jako optimistické, ale jsme připraveni na to, že v případě 

propadu příjmů ještě níže, bude schodek v rozpočtu pokryt z rezervy svazu a nebudeme krátit 

výdajové položky. V případě, že se pesimistické prognózy naplní, a státní příspěvky do sportu či 

podíl Šachového svazu na nich by měly mít klesající tendenci trvale, bude muset Šachový svaz pro 

příští volební období na tyto změny reagovat.   

 

V návrhu rozpočtu na rok 2022 předpokládá VV ŠSČR standardní výši mandatorních výdajů, která 

odpovídá výdajům v předchozích letech. Výdaje ve „sportovních“ kapitolách se ve většině vrací ke 

stavu z doby před covidem. V kapitole mládeže opět nejsou známa místa konání akcí, proto se zde 

znovu zopakoval loňský návrh. V rozpočtu jsou navrženy celkové výdaje na soubory zahraničních 

soutěží (jednotlivci a družstva) a prostředky z nich se budou rozdělovat na základě propozic 

jednotlivých akcí a k nim sestaveným nominacím a následně rozpočtům. 

 

Hospodaření svazu může výrazně ovlivnit vývoj kolem pořádání ME žen v Praze. Tato 

problematika je blíže popsána v samostatných materiálech předkládaných konferenci. 

 

S ohledem na předchozí informace i v letošním roce se doporučuje konferenci přijmout usnesení, že 

VV ŠSČR je oprávněn provádět úpravy v rozpočtu roku 2022 schváleném konferencí v závislosti na 

změněných vnějších podmínkách (úprava kalendáře světových soutěží, změněná výše příjmů 

apod.). 

 

R. Svoboda následně stručně okomentoval jednotlivé položky návrhu rozpočtu. 

 

Po diskuzi k financování ME žen 2022 se přistoupilo k hlasování o usnesení týkající se možnosti 

poskytnutí úvěru ve prospěch AVE CHESS z. s. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schválila možnost poskytnutí úvěru Šachovým 

svazem České republiky z. s. a pověřuje VV ŠSČR uzavřením smlouvy za podmínek uvedených 

v dokumentu „Mistrovství Evropy žen 2022, Praha, 19. 8. až 1. 9. 2022 – Podmínky čerpání úvěru“ 

předloženého Konferenci ŠSČR dne 5. 3. 2022“. – 44 pro, 0 proti, 2 se zdrželi – návrh byl schválen. 

 

Z další diskuze vyplynul návrh na navýšení položky rozpočtu ŠSČR V10.8 (Organizace sportu 

v KŠS) z 500.000 Kč na 800.000 Kč. 



Zápis z Konference ŠSČR 2022 - 8/11 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schválila navýšení položky rozpočtu ŠSČR 

V10.8 (Organizace sportu v KŠS) z 500.000 Kč na 800.000 Kč.“ – 27 pro, 5 proti, 15 se zdrželi – 

návrh byl schválen. 

 

Poté se hlasovalo o schválení celkového rozpočtu. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schválila rozpočet ŠSČR na rok 2022 

v navrženém znění se schválenou úpravou položky V10.8 a hospodářským výsledkem -1.700.000 

Kč.“ – 45 pro, 0 proti, 1 se zdržel – návrh byl schválen. 

 

Na původní návrh hospodáře R. Svobody se následně hlasovalo o pověření VV ŠSČR provést 

dodatečné změny rozpočtu v závislosti na skutečné dotaci Národní sportovní agentury pro rok 2022. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR uložila VV ŠSČR provést ve schváleném 

rozpočtu dodatečné změny v závislosti na výši dotací poskytnutých NSA.“ – 46 pro, 0 proti, 0 se 

zdržel – návrh byl schválen. 

 

15. RŮZNÉ, DISKUZE 

 
J. Šmíd – informoval o Olympiádě dětí a mládeže 2023, která se uskuteční od 22. do 27. ledna 

v Královéhradeckém kraji a její šachová část ve Špindlerově Mlýně. Pochválil VV ŠSČR za 

hospodaření a velkou transparentnost, která u jiných sportovních svazů není zvykem. 

 

J. Novák – informoval, že ODM v roce 2025 bude pořádaná Moravskoslezským krajem a její 

šachová část se uskuteční ve Frýdku-Místku.  

 

V. Novotný – upozornil, že dle jeho informací zatím o pořadateli ODM v roce 2025 není 

rozhodnuto. O pořádání se uchází více krajů. Vyzdvihl zařazení šachů na ODM, existuje spousta 

sportů, které by se tam chtěly dostat, ale míst je málo.  

 

F. Chaloupka – poděkoval vedení ŠSČR za práci, kterou pro šachy dělá. Je vidět, že se o šachy 

dobře stará a snaží se o rozvoj, a to i v nelehké době pandemie covidu. Jako nový předseda 

Ústeckého šachového svazu se bude ve svém kraji snažit o rozvoj a úzkou spolupráci s ŠSČR. 

 

P. Záruba – dotaz na Trenérskou komisi, zda se neuvažuje o pořádání trenérských seminářů online. 

V Moravskoslezském kraji je mnoho trenérů, kterým propadá třída a pořádání online semináře by 

bylo optimální, aby se nemuselo nikam jezdit. 

 

E. Pospíšil – odpověděl. V loňském roce proběhla akce nazvaná „Trenérská amnestie“, kdy stačilo, 

aby se trenéři, kterým třída propadla, zúčastnili jednoho doškolení a trenérská třída se jim obnovila. 

Ti, kteří této možnosti nevyužili, toho můžou jen litovat, protože taková unikátní příležitost se 

pravděpodobně nebude dlouho opakovat. Jinak se počítá, že v každém roce se budou konat čtyři 

doškolení, regionálně rozložená. Online doškolení budou pravděpodobně pouze v případě, kdyby se 

vrátila pandemie. 

 

P. Záruba – extraligové týmy sice podporují rozvoj ženského šachu, nicméně podpora by se měla 

realizovat spíše zezdola a nikoliv pomocí povinné ženské/dorostenecké šachovnice v extralize. 

Z pověření extraligových týmů proto vyzývá VV, aby zrušil rozhodnutí o zavedení povinné 
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ženské/dorostenecké šachovnice a zahájil s extraligovými týmy na toto téma diskuzi. Teprve poté, 

až dojde k nějakému společnému konsensu, by se mělo rozhodnout, jak v této věci pokračovat dál.  

 

M. Petr – reagoval. Počítá se s tím, že se s extraligovými týmy uskuteční schůzka během 

závěrečného trojkola a ještě jednou se s nimi téma prodiskutuje, anketa již jednou proběhla. 

Zkritizoval, že na dané téma nepřišly od extraligových týmů podklady s předstihem a řeší se to až 

během konference. 

 

P. Pisk – v aktuální anketě bylo 9 týmů proti a jen 2 týmy pro zavedení povinné 

ženské/dorostenecké šachovnice. Podpořil hlasování konference o možném zrušení této povinnosti. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR ruší rozhodnutí VV ŠSČR o povinném zavedení 

ženské/dorostenecké šachovnice v šachy.cz Extralize družstev od sezóny 2022/2023.“ – 15 pro, 5 

proti, 24 se zdrželi – návrh nebyl schválen. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR ukládá VV ŠSČR zahájit diskuzi s extraligovými 

družstvy na téma ženské/dorostenecké šachovnice v šachy.cz Extralize a o dalším rozvoji této 

soutěže.“ – 42 pro, 1 proti, 3 se zdrželi – návrh byl schválen. 

 

P. Chrz – pozval na MČR jednotlivců do Ústí nad Labem, kde již přislíbil svou účast Davida 

Navara a poprosil o součinnost v krajích při propagaci soutěže. Rád přivítá hráče s mezinárodním 

titulem nebo ratingem přes 2200 včetně talentované mládeže. Propozice a další informace jsou na 

adrese www.republika.sachyusti.cz.  

 

J. Bednařík – dotázal se STK, jak budou přistupovat k udělování pokut v aktuální sezóně soutěží 

družstev a přimluvil se za shovívavost vzhledem ke covidové pandemii. 

 

J. Malec – odpověděl. O tom rozhoduje rozšířená schůze STK, kde je 14 zástupců krajů, všichni 

vedoucí ligových soutěží a všichni členové STK ŠSČR. Nelze dopředu říci, jak k tomu přistoupí. 

  

Z. Fiala – v loňském roce si východní skupina 1. ligy odhlasovala víkendová dvojkola. Kalendář tak 

není pro celou republiku jednotný, čímž se ztratilo mnoho termínů, které by mohly být využité např. 

pro soustředění mládeže. Navrhl znovu sjednotit termíny 1. ligy. 

 

J. Bednařík – postavil se proti tomuto návrhu. Je mnoho týmů, kterým to takto vyhovuje. 

 

P. Záruba – jedná se hlavně o podporu mládeže, která tímto přichází o mnoho termínů využitelných 

pro soustředění. 

 

J. Malec – měli bychom se rozhodnout, jestli jsme pro demokracii nebo ne. Není dost dobře možné 

v extralize zavádět demokracii podle hlasování oddílů a v 1. lize ji rušit. 

 

J. Sikora – také se postavil proti tomuto návrhu. Není problém uspořádat soustředění mládeže i za 

současného stavu. 

 

J. Bednařík – před rozhodnutím by se nejprve na dané téma mělo diskutovat s dotyčnými oddíly 

v 1. lize východ. Pokud to většině vyhovuje, nemělo by se to rušit. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR ukládá STK ŠSČR stanovit jako hrací dny 1. a 2. 

ligy pouze neděle.“ – 7 pro, 15 proti, 27 se zdrželi – návrh nebyl schválen. 
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J. Malec informoval o dalším návrhu na usnesení ohledně navýšení odstupného při přestupech 

podaného KHŠS. 

 

Hlasování o návrhu usnesení: „Konference ŠSČR schvaluje změny přílohy 1, čl. 2 odst. 2 

Ekonomické směrnice takto: částky odstupného se navyšují o 50 %.“ – 21 pro, 9 proti, 16 se zdrželi 

– návrh nebyl schválen. 

 

Na závěr tohoto bodu přečetl J. Malec za Návrhovou komisi všechna přijatá usnesení. 

 

 

16. ZÁVĚR 
Předsedající M. Petr poděkoval všem delegátům a hostům za účast a přínosné diskuze a popřál 

všem šťastnou cestu domů. Konference byla ukončena v 16:17. 

 

 

 

 

Zapsal: František Štross Ověřil: Martin Petr 

  

 

Příloha: Usnesení Konference ŠSČR 2022 
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Usnesení Konference Šachového svazu České republiky z. s. 
konané 5. 3. 2022 v Pardubicích 

I. Konference ŠSČR schválila: 

1. Zprávu o činnosti VV ŠSČR za rok 2021. 

2. Zprávu o čerpání rozpočtu ŠSČR za rok 2021. 

3. Změny přílohy 1 článku 3. odst. 3.1. Ekonomické směrnice v navrženém znění s touto úpravou: 

a) při cestě jedné či dvou osob se uhradí kilometrovné ve výši 4,50 Kč/km. 

4. Změny přílohy 1 článku 2. odst. 2.7. Ekonomické směrnice takto: 

částky v tabulce 2) se navyšují na 1.500 Kč (Extraliga dorostu), 700 Kč (1. liga mládeže) 

a 500 Kč (Krajské přebory mládeže). 

5. Možnost poskytnutí úvěru Šachovým svazem ČR z. s. ve prospěch AVE CHESS z. s. a pověřuje 

VV ŠSČR uzavřením smlouvy za podmínek uvedených v dokumentu „Mistrovství Evropy žen 

2022, Praha, 19. 8. až 1. 9. 2022 – Podmínky čerpání úvěru“ předloženého konferenci ŠSČR dne 

5. 3. 2022. 

6. Rozpočet ŠSČR na rok 2022 v navrženém znění s touto úpravou: 

výdajová položka V10.8 Organizace sportu v KŠS se navyšuje na 800.000 Kč. 

II. Konference ŠSČR vzala na vědomí: 

Zprávu Revizní komise ŠSČR za rok 2021. 

III. Konference ŠSČR zvolila: 

1. Za člena výkonného výboru ŠSČR Jana Sikoru. 

2. Za člena revizní komise ŠSČR Jiřího Koptu. 

IV. Konference ŠSČR uložila: 

1. VV ŠSČR vytvořit samostatnou přehlednou tabulku zadaných úkolů se všemi náležitostmi ke 

snadné orientaci o úkolech a jejich plnění. 

2. VV ŠSČR provést ve schváleném rozpočtu dodatečné změny v závislosti na výši dotací 

poskytnutých NSA. 

3. VV ŠSČR zahájit diskuzi s extraligovými družstvy na téma ženské/dorostenecké šachovnice 

v šachy.cz Extralize a o dalším rozvoji této soutěže. 

4. VV ŠSČR při hodnocení činnosti VV pobočných spolků zohlednit plnění následujících bodů 5 

a 6. 

5. Pobočným spolkům doplnit do veřejného spolkového rejstříku platné statutární zástupce dle 

zákona. 

6. Pobočným spolkům doplnit do sbírky listin všechny chybějící účetní závěrky a listiny a tuto 

Sbírku listin průběžně doplňovat dle zákona a nařízení. 

7. Všem organizačním pracovníkům kolektivních členů ŠSČR v souvislosti s rejstříkem sportovních 

organizací, sportovců, trenérů a sportovních zařízení každoročně zkontrolovat a aktualizovat 

všechny potřebné údaje do tohoto rejstříku. 

Zapsali: Miroslav Hurta, Jan Malec, František Štross   Ověřil: Martin Petr 

   

 

 


